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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 

20. napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Dr. Ludas László alpolgármester, Czimbalek 

József, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Kárpáti László alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Melsin 

Valentin, Dr. Novák János képviselők jelezték, hogy más elfoglaltságuk 
miatt nem tudnak a mai ülésen részt venni 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 6 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 6 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
324/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. december 20-i soron 
kívüli ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester a december 19-i dátumot viselő napirendi javaslatban szereplő 
napirendek tárgyalását javasolja a képviselő-testületnek.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
325/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

1.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 
közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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2.) Előterjesztés a Tanuszodára vonatkozó PPP szerződés megszüntetésével 
kapcsolatos döntésekről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással 
kötött társulási megállapodás módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/52 helyrajzi számú 
beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés a Szakképzés-szervezési Társulás megszűnésével kapcsolatos 
feladatokról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Napirend tárgyalása: 
 

1.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 
és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Tárgyalta már a képviselő-testület ezt a témát bizottsági üléseken is és testületi ülésen is, majd 
egy összevont együttes bizottsági ülés során ahol a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
valamint a Pénzügyi Bizottság áttekintette és alaposan átgondolta ezt a konstrukciót.  
Tisztelettel üdvözli a Saubermacher-Pannonia Kft. képviselőit. Megköszöni, hogy 
megtisztelik jelenlétükkel a képviselő-testület tagjait. Elmondja, hogy a napirend tárgyalása 
során tanácskozási joggal bármikor szót kérhetnek és kapnak.  
Összefoglalja az írásos anyag leglényegesebb elemeit. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az előterjesztés mellékletében található díjtételre való javaslat 2 Ft 15 fillér/l/ürítés + ÁFA, 
ami a jelenlegi díjhoz képest csökkenést jelent és bent marad az 5.000 Ft-os rendelkezésre 
állási díj, ami éves szinten jelentkezik a háztartásoknál. 120 l-es hulladékgyűjtő zsák díja 
pedig 355 Ft lesz. Ha a következő időszakra – tehát a 2013. január 1-je utáni időszakra 
gondolnak – akkor a törvény szerint a szolgáltatónak mindenképpen jogosultsága van a 
díjtétel emelésére, a meghatározottak szerint 4,2 %-os emeléssel. Ezzel a számításai szerint 2 
Ft 23-25 fillér körül lesz az egységnyi hulladékürítési díjtétel, ami még mindig kevesebb, 
mint a jelenlegi díj a 2 Ft 42 fillér díjjal számolt ürítési díj. Ha a következő időszakban – 
ahogy a polgármester úr is elmondta a januári testületi ülésre – hoznak be egy olyan 
díjkalkulációs rendszert, ami a kedvezményeket biztosítani fogja az 1-2 fős háztartások 
részére, akkor azt fogják elérni, hogy ez a szolgáltatás a lakosság számára nem fog többe 
kerülni vagy nagyjából ugyanakkor szinten marad, mint jelen pillanatban. Jól gondolja?  
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Ha jól érti, akkor szeptembertől lesz hatósági áras a szolgáltatás, és most arról beszélnek, 
hogy januártól szeptemberig mi lesz. Jól érti, hogy a törvény nem teszi lehetővé, hogy az 50 
%-os eddig megadott támogatást megadnák?  
Úgy gondolja, hogy részben ezzel a csökkentéssel, másrészt pedig egy másfajta 
kompenzációval valamilyen formában arra kellene törekedni, hogy ezeknek a többszörösen 
hátrányos helyzetű családoknak semmiképpen sem kerüljön többe vagy jelentősen többe.  
 
Ormai István polgármester: 
Arra kéri a jegyző asszonyt és Horvát Balázs igazgató urat, hogy amennyiben rossz 
információt mond a tárgyalás során, akkor azt jelezzék. Mivel egy összetett, bonyolult dolog, 
nehogy rossz információ alapján dolgozzanak.  
Nagyon jók voltak a kérdések. A meglátása, gondolkodása és logikája szerint az általuk 
ismert szabályok szerint a Rácz Ferenc képviselőtársa kérdése a válasza igen. Dr. Orbán 
Csaba képviselőtársa kérdésére pontosítást tesz. A logikájuk szerint az történik, hogy lesz egy 
2012. december 31-i megállapított ár. Az önkormányzati rendeletben megállapított díjat, 
annak minden tételét, a rendelkezésre állási díjat, a különböző űrméretű edények díját, a zsák 
díját 4,2 %-kal megemelheti a szolgáltató 2013. január 1-jén. Ez automatikus jogosultsága és 
az ún. hatósági díj pedig 2014. január 1-jétől lesz. Az energia hivatal szolgáltató kalkulációja, 
kérése alapján az energia hivatal által a miniszternek javasolt díj fog 2014. január 1-jén életbe 
lépni. Arra már befolyásuk nincs. Nyilván befolyásoló tényező, hogy mi az a díjtétel, ami 
érvényben lesz 2013-ban az előzőek szerint. Ez a logikája, rendje a dolognak. Ez az 
önkormányzat álláspontja és véleménye. Azt gondolják, hogy tiszta helyzetet tudnak 
teremteni, ha a javasolt szabályokat megalkotják. Ezt ki kell egészíteni azzal, amiről 
beszéltek. Az előző ülésen a Simonovics Józsefné vetette fel egyrészt ezt a problémát, Rácz 
Ferenc a másik szempontból. Amit Dr. Orbán Csaba elmondott – és amiről ő is beszélt – egy 
valós probléma. Ennek és a múltkori ülésen Simonovics Józsefné képviselőtársa által 
elmondottak figyelembe vételével kell a szabályozást, egy rendeletet kidolgozniuk, hogy 
hogyan tudják ezt a fajta kiegyenlítést, és ennek a mostani kedvezményes díjnak az 
érvényességét – mármint az elvi érvényességét – és a gyakorlati megvalósítását szabályba, 
rendeletbe foglalni és azt érvényesíteni a következő időszakban.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Tegnap a pénzügyi és városfejlesztési bizottság összevont ülésén több mint egy órát 
tárgyalták ezt az előterjesztést, próbálták minden oldalról megvizsgálni, hogy egyrészt jogi, 
másrészt más szempontok alapján mit lehet tenni, illetve mit tehetnek. A helyzet nem 
egyszerű és azt gondolja, hogy ebből a jelenlegi helyzetből úgy igazán jól az önkormányzat 
semmiképpen nem tud kijönni. Rendeletet viszont kell alkotniuk, ezért valamilyen megoldást 
találniuk kell. Ennek az egyik lehetséges módja az, amit az előterjesztés tartalmaz. A másik, 
hogy nem változtatnak semmit és marad minden a régiben. Úgy tűnik, hogy mind a két 
esetben a költségek, a plusz költségek, a kedvezmények az önkormányzatot fogják terhelni, és 
mindenképpen az adófizetők pénzéből. Egyrészt azért, mert az előzetes tervekhez képest 
kétszer annyian vannak akik 50 %-os kedvezményben részesülnek, mint ahogy eredetileg 
tervezték, másrészt, ha a mostani rendeletet elfogadják, akkor pedig januárban kell egy 
kedvezményeket biztosító rendeletet alkotniuk, ami szintén az önkormányzat pénzéből van az 
adófizetők által.  
A városfejlesztési bizottság az előterjesztés rendeletmódosítását nem támogatta, a pénzügyi 
bizottsági viszont igen.  
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Ormai István polgármester: 
Jegyző asszonyt kérdezi, hogy bent maradt a rendelkezésre állási díj érvényesítése a nem 
lakott ingatlanoknál?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester: 
Négy határozati javaslati pont van és egy rendeletmódosítás. A negyedik pont Rácz Ferenc, 
Dr. Orbán Csaba és Simonovics Józsefné, valamint a polgármester által felvetett javaslatot 
egy mondatban megfogalmazva, januári testületi ülés határidővel és felelőssel megjelölve 
tartalmazza. 
A szavazás menetére vonatkozó javaslata, hogy a határozati javaslat pontjairól szavazzanak 
először.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az eredeti előterjesztés 1. pontját, mely szerint 
„Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Saubermacher–Pannónia Kft., 
mint kötelező közszolgáltató által elkészített költségkalkulációt, az előterjesztés 1. számú 
melléklete alapján elfogadja.” 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az eredeti előterjesztés 
határozati javaslatának 1. pontját egyhangú – 6 nem – szavazattal nem fogadja el.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a kiegészítésben szereplő 2. határozati pontot, 
mely szerint „Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Saubermacher-
Pannónia Kft. nagyatádi települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatási tevékenységéről 
készült, az előterjesztés 4. számú mellékletét képező tájékoztatót megismerte, azt tudomásul 
veszi.” 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a kiegészítésben szereplő 2. 
határozati pontot egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az ülés előtt kiosztott kiegészítésben szereplő 
3. határozati pontot, mely szerint „Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
egyetért azzal, hogy a Saubermacher Pannónia Kft.-vel kötött hulladékszállításról szóló 
közszolgáltatási szerződés hulladékszállítási díjat tartalmazó része a települési szilárd 
hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 
10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet hatályos rendelkezései  szerint módosuljon.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közszolgálati szerződés módosítására.” 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az ülés előtt kiosztott 
kiegészítésben szereplő 3. határozati pontot egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. határozati javaslati pontot, mely szerint 
„A képviselő-testület megbízza Nagyatád Város Jegyzőjét, hogy a hulladékszállítással 
kapcsolatosan a jelenleg érvényes kedvezmények más formában történő biztosítására a mai 
testületi ülésen elhangzott javaslatok figyelembe vételével készítsen rendelet-tervezetet. 
Határidő: 2013. januári testületi ülés  
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző” 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozati javaslat 4. 
pontján egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
326/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Saubermacher–Pannónia 

Kft., mint kötelező közszolgáltató által, az előterjesztés 1. számú melléklete szerint 
elkészített költségkalkulációt nem fogadja el. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Saubermacher–Pannónia 

Kft. nagyatádi települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatási tevékenységéről 
készült, az előterjesztés 4. számú mellékletét képező tájékoztatót megismerte, azt 
tudomásul veszi.  
 
Határidő: 2012. december 21. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
3.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Saubermacher Pannónia Kft.-vel kötött hulladékszállításról szóló közszolgáltatási 
szerződés hulladékszállítási díjat tartalmazó része a települési szilárd hulladék 
kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 
10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet hatályos rendelkezései szerint módosuljon.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közszolgálati szerződés 
módosítására.   

 
Határidő: 2012. december 29.  
Felelős: Ormai István polgármester 
 

4.) A képviselő-testület megbízza Nagyatád Város Jegyzőjét, hogy a hulladékszállítással 
kapcsolatosan a jelenleg érvényes kedvezmény más formában történő biztosítására a 
testületi ülésen elhangzott képviselői javaslatok figyelembe vételével készítsen 
rendelet-tervezetet. 

 
 Határidő: 2013. januári testületi ülés  
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a december 20-i dátumot viselő 
rendeletmódosítást. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendeletmódosítást 
egyhangú – 6 igen – szavazattal efogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési szilárd hulladék 
kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. 
(III. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 36/2012. (XII. 20.) önkormányzati 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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2.) Előterjesztés a Tanuszodára vonatkozó PPP szerződés megszüntetésével kapcsolatos 
döntésekről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztéshez csatolt megkeresésben megfogalmazott kérdések, kérések, javaslatok 
alapján állították össze a határozati javaslatot.  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A határozati javaslat 1. pontjában olvasható, hogy nyilatkoznia kell az önkormányzatnak 
arról, hogy a jövőben, változatlan módon működtetni tudja a létesítményt.  
Lesz az önkormányzatnak rá anyagi forrása? 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A földtulajdon az önkormányzaté. Nem vásárolja ki azt is az állam a létesítmény 
kivásárlásakor? 
 
Ormai István polgármester: 
Nem, mert az önkormányzatnak akarja adni a felépítményt. A cél az, hogy úgy, ahogy van, 
önkormányzati tulajdon legyen. Ezért kéri az önkormányzattól, azaz mondja, hogy kérjük el. 
Ha létrejön az adásvétel, akkor az MVN Zrt. tulajdonába kerül, azaz állami tulajdonba kerül, 
és egy jogszabály alapján – amelyre hivatkoznak is – ingyenes tulajdonba kerülne a 
felépítmény, ezért nem lenne okszerű megvennie a földet az önkormányzattól.  
Van egy szerződésben vállalt kötelezettsége a befektetőnek, amelyet az önkormányzatnak, 
mint üzemeltetőnek be kell tartani, hiszen erre szerződtek. Ilyen pl. a nyitva tartás időtartama, 
a használatnak a módja stb. Álláspontja szerint változtatniuk kell ezen, mert ebben a formában 
és költségekkel nem gazdaságos, és nem tudják működtetni. 
Csak egy folytonosságot kérnek – hogy ne legyen megszüntetve, ne legyen bezárva – de a 
nyitva tartáson, a használat módján stb. változtatni tudnak a működtetés érdekében.  
Egyébként, ha nem vállalja az önkormányzat a működtetést, azonnal bezárják. Nem lesz 
senki, aki vállalja, az állam pedig nem fog rá pénzt adni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Részben beszélt polgármester úr arról, amit kérdezni szeretett volna. Körülbelül mikorra zárul 
le ez a folyamat? Előre láthatóan mikorra kap az önkormányzat tulajdon jogot, hiszen 
legalább addig kell vállalni az üzemeltetés költségeit és kötelezettségeit.  
Ha megszűnik a PPP konstrukció, akkor az a fajta üzemeltetési kötelezettség, ami eredetileg 
volt megszűnik. Így mindenféle kötöttség nélkül – és már külső utasítások nélkül – ha akarja 
az önkormányzat bezárja, ha akarja korlátozza a nyitva tartást vagy megszabja, hogy 
egyáltalán mit tud anyagi erőforrásai ismeretében biztosítani. Azaz, ha jól érti, mentesül az 
önkormányzat – az eredetileg a konstrukcióban lévő – működtetési kötelemből.  
 
Ormai István polgármester: 
A tulajdon átadást az első félévben szeretnék teljes egészében lerendezni.  
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Ha január 1-jétől létrejön az adásvétel, és tulajdonosként belép a Magyar Állam illetve az 
MNV Zrt., akkor attól kezdve, ahogy megszűnik a szerződés, nincsenek a nyitva tartás és az 
üzemeltetésre vonatkozó előírások.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mi van akkor, ha nem fogadja el a képviselő-testület az előterjesztésben javasoltakat? 
 
Ormai István polgármester: 
Természetesen a folyamat tovább megy, biztosan megtörténik a kivásárlás, hiszen ez egy 
eldöntött dolog, ezért is kérnek ilyen gyors választ, mert mielőbb alá is akarják írni a 
szerződést. Megszűnik a háromoldalú egyedi szolgáltatási szerződés és marad egy rendezetlen 
helyzet, hiszen van egy olyan ingatlan, ahol a földtulajdon az önkormányzatnál van, a rajta 
lévő felépítmény rendezetlen jogi státusszal rendelkezik, a Magyar Állam tulajdonában és az 
MNV Zrt. Kezelésében van, és nincs aki működtesse, üzemeltesse a létesítményt. Nyilván az 
ingatlan tulajdonosa jó gazda módjára eljár és biztosítja az ingatlan őrzését, állagmegóvását és 
bezárja.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Szó van arról is, hogy az elővásárlási jogáról le kell mondania az önkormányzatnak. Kinek a 
javára, hiszen ha időközben valaki vételi ajánlatot tesz a földterületre, illetve a rajta lévő 
ingatlanra, akkor az önkormányzat nem tehet semmit, mert lemondott az elővásárlási jogáról.  
A tegnapi bizottsági ülésen is felmerült, hogy a Magyar Állam javára mondjon le az 
önkormányzat az elővásárlási jogáról.   
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Amíg működött ez a konstrukció, addig kedvező volt üzemeltetés szempontjából. A 
tárgyalások nem merültek fel pályázati lehetőségek? 
A konstrukció ily módon történő megszüntetése két dologhoz vezethet, a gazdaságilag erős 
önkormányzatok folyamatosan tudják működtetni, a többiek pedig egyre jobban szűkíteni 
fogják pénzügyi forrás hiányában a működtetést. Nem célszerű, hogy egy ilyen fiatal, friss 
intézmény tönkremenjen, hiszen mindannyian tudják, hogy a bezárás mit jelent. Szóba került 
az, hogy lesznek-e esetleges források,  amivel az állam segíti ezeknek az intézményeknek a 
működtetését? 
 
Ormai István polgármester: 
Nem, ilyen mélységig nem mentek a tárgyalások során, de nem is voltak ilyen részletekbe 
menő megbeszélések. Csak a tulajdonviszony jött szóba. Ha bele lehet írni, írják bele, de nem 
életszerű, hogy ma bárki is uszodát vásárolna. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Bele lehet írni, de a 3. pont értelmezése jelent egy biztosítékot, hogy a Magyar Állam lehet, 
mert a Magyar Állam számára kell az ingyenes földhasználati jogot biztosítania Nagyatád 
Város Önkormányzatának. A szerződés úgy szól, hogy az ingyenes földhasználatot a 
felépítmény tulajdonosának számára kell biztosítani, ez pedig a Magyar Állam. Ilyen 
formában benne van, de nincs kizárva, hogy beleírják a 2. pontba, hogy Magyar Állam javára.  
 
Ormai István polgármester: 
Akkor írják oda. Akkor a 2. bekezdés 2. sora elejére oda kell írni, hogy „…önkormányzata a 
Magyar Állam javára lemond a …” 
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Jól érti, hogy az elővásárlási jogról azért kell lemondani, mert az állam megvásárolja a 
befektetőtől ezt az épületet.  
 
Ormai István polgármester: 
Az önkormányzat a föld tulajdonosa, ezért van elővásárlási joga az önkormányzatnak, és nem 
tudja megvenni, ha az önkormányzat nem mond le róla. Illetve bonyolítja a dolgot, mert akkor 
fel kell, hogy ajánlják az önkormányzatnak megvásárlása, és akkor arról kellene dönteni, hogy 
nem akarja megvásárolni az önkormányzat. Így viszony egyszerűsödik a dolog.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Nincs értelme annak, amiről beszélnek, mert ha az önkormányzatnak elővásárlási joga van, 
azért kell nyilatkozzon, hogy nem akarja megvenni. Az önkormányzatnak, mint az ingatlan 
földterület tulajdonosának az épületre, a felépítményre van elővásárlási joga. Ez pusztán azért 
van, hogy amikor az állam megveszi a programban részt vett vállalkozótól a felépítményt, 
akkor az önkormányzatnak nem kell még külön nyilatkozni majd arról, hogy ezen és ezen az 
áron megvették volna az ingatlan. Véleménye szerint erről szó.  
 
Ormai István polgármester: 
Ezt értik.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Nincs értelme, mert nem a Magyar Állam javára mondanak le, nem mondanak le senkinek a 
javára. Arról nyilatkozik az önkormányzat, hogy mint elővásárlásra jogosult, ezzel a jogával 
nem kíván élni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Ha jogilag meg van oldva a dolog, akkor nincs miről beszélni.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ez világos, de a probléma az, hogy amikor az állam tulajdonába kerül a felépítmény, akkor 
ezzel megszűnik az elővásárlási joga az önkormányzatnak. Az új tulajdonos beléptével 
elveszik. Véleménye szerint Rácz képviselőtársa arra utalt, hogy az új tulajdonos belépésével 
is megmaradjon az elővásárlási joga az önkormányzatnak. Ha az állam szeretné esetleg 
eladni, de nincs értelme, mert az állam úgy is azt tesz amit akar, tehát ettől kezdve felesleges 
erről meditálni.  
  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Tanuszodára vonatkozó PPP szerződés 
megszüntetésével kapcsolatos döntésekről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
327/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete nyilatkozik arról, hogy 

2013. január 1-jétől az önkormányzat képes és kész a Nagyatádi Tanuszoda 
üzemeltetésére, vállalja a szolgáltatás folytonosságának biztosítását, és egyben viseli 
az üzemeltetés költségeit és az ingyenes önkormányzati tulajdonba kerülésig a 
használat biztosítása érdekében szerződést köt az MNV Zrt-vel. 
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2. A Képviselő-testület nyilatkozik és hozzájárul ahhoz, hogy Nagyatád Város 
Önkormányzata lemond a nagyatádi 75/12/A hrszú tanuszoda megnevezésű 1287 m2 
nagyságú ingatlanra a Ptk. 97. § (3) bekezdése alapján biztosított elővásárlási 
jogáról.  

 
3. A Képviselő-testület nyilatkozik arról, hogy Nagyatád Város Önkormányzata 

biztosítja a Magyar Állam számára a Ptk. 155. §-a szerinti ingyenes földhasználati 
jogot a nagyatádi 75/12 hrsz-ú beépített terület megnevezésű, 7119 m2 nagyságú 
ingatlan vonatkozásában.  

 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyar Nemzeti 

Vagyonkezelő Zrt-től kérelmezi a tanuszoda tulajdonjogának ingyenes átruházását 
Nagyatád Város Önkormányzata részére, a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 
CXCVI. törvény 13. §-a és az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36. § (2) 
bekezdésének c. pontja alapján. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az Egyedi Szolgáltatási 

Szerződés és az ehhez kapcsolódó egyéb megállapodások megszüntetésére vonatkozó 
intézkedések megtételére és a megállapodás aláírására. 

  
Határidő: 2012. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással kötött 
társulási megállapodás módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Csak a jogszabályi változásokból következő módosításokat tartalmazza az előterjesztés. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással kötött társulási megállapodás módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
328/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 
Többcélú Önkormányzati Társulása társulási megállapodását az előterjesztéshez 
mellékelt tartalommal elfogadja.  
 
Határidő: 2012. december 21.  
Felelős: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/52 helyrajzi számú 
beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 
0220/52 helyrajzi számú beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
329/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy az 

önkormányzat tulajdonában álló, a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/52 
helyrajzi számú, 7.756 m2 nagyságú beépített telephely tulajdonjogának elnyerésére 
a 233/2012. (IX. 27.) számú határozattal kiírt pályázati eljárás eredménytelenül 
zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/52 helyrajzi 

számú, 7.756 m2 nagyságú beépített telephely tulajdonjogának elnyerésére: 
- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott telephely értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A telephely értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
licit alapja, összesen 4.735.000.-Ft, azaz Négymillió-hétszázharmincötezer forint 
összegben állapítja meg, amely ÁFA mentes. 
 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 
során kialakult vételárat az alábbiak szerint kell megfizetnie:  

a. Az adásvételi szerződés aláírásával egyidőben kell megfizetnie a teljes 
vételárból 2.735.000.-Ft összegű első vételárrészt az önkormányzat Erste 
Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú 
költségvetési elszámolási számlájára. 

b. A teljes vételárból fennmaradó részt legkésőbb 2014. január 15. napjáig 
köteles megfizetni az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 
11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

c. Késedelmes fizetés esetén a vevő a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező mértékű késedelmi kamatot is köteles 
fizetni a vevő.  

d. Nagyatád Város Önkormányzata a teljes vételár megfizetéséig a 
tulajdonjogát fenntartja. 
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c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közművesítési hozzájárulás megfizetése, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- az esetlegesen felmerülő környezeti kármentesítés elvégzése és annak 

költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adásvételi 

szerződést, akkor a szerződéskötési költsége, ami az összvételár 1 %-a, de 
minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget a telephely tulajdonjogát 
elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-
49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára megfizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 400.000.-Ft, azaz Négyszázezer forint, 
amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát 
a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az az első 
vételárrészbe kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
 

4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület a telephely értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: a pályázati felhívás kifüggesztésére 2012. december 21. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés a Szakképzés-szervezési Társulás megszűnésével kapcsolatos 
feladatokról 

 Előadó: Ormai István polgármester 



 12 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Szakképzés-szervezési Társulás 
megszűnésével kapcsolatos feladatokról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
330/2012. (XII. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Marcali, Barcs, Kadarkút, 
Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás (SZASZET) 2012. december 31-i 
megszűnéséről és az ezzel összefüggő feladatokkal kapcsolatos előterjesztést 
megtárgyalta, és – az Országgyűlés által T/9237. szám alatt elfogadott törvényjavaslat 
előírásai alapján – a Társulás tag-önkormányzatai által 2012. december 31-ig 
megkötendő megállapodás aláírására felhatalmazza Ormai István polgármestert. 
Jelen döntését a Képviselő-testület ahhoz a felfüggesztő feltételhez köti, hogy az 
Országgyűlés által elfogadott T/9237. számú törvényjavaslat a hatályba lépéséhez 
szükséges közjogi érvényességi kellékek (Házelnök, Köztársasági elnök aláírása, Magyar 
Közlönyben történő kihirdetése) megvalósulnak. 
 
Felelős:  Ormai István polgármester 
Határidő:  2012. december 31. ill. a T/9237. sz. törvényjavaslat Magyar Közlönyben 

történő kihirdetését követően haladéktalanul 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli nyílt ülését 
900 órakor bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 
 

Dr. Orbán Csaba  
képviselő 

Rácz Ferenc 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


